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5. konvent Evropské asociace univerzit zahájen
Rektor UK Václav Hampl, ministr školství, mládeže a tělovýchovy Ondřej Liška, evropský komisař pro vzdělávání,
výchovu, kulturu a mládež Ján Figel´, prezident Evropské asociace univerzit (EUA) Jean-Marc Rapp a odstupující
prezident EUA Georg Winckler byli hlavními mluvčími tiskové konference, která se uskutečnila při zahájení 5. konventu
EUA ve čtvrtek odpoledne v Praze. Podtitulem konventu je téma "jak obstát v globálním měřítku - evropské strategie
pro evropské univerzity".

Tiskovou konferenci zahájil představením mluvčích prorektor UK Jan Škrha. Václav Hampl, rektor UK, v úvodním
vystoupení uvedl, že považuje za velkou výsadu a čest pro Univerzitu Karlovu, že může hostit zasedání konventu.
Připomněl, že Evropská asociace univerzit sdružuje 850 univerzit a že zvláštním úkolem současného konventu je
připravit společné stanovisko univerzit na ministerské setkání Boloňského procesu v Lovani.

Jean-Marc Rapp a Ondřej Liška

Ministr Ondřej Liška poděkoval Univerzitě Karlově a Evropské asociaci univerzit za pozvánku na zahájení konventu.
Vyslovil potěšení nad tím, že mohl při této příležitosti oslovit rektory a další zástupce významných evropských univerzit.
V rekapitulaci svého vystoupení na zahájení konventu připomněl funkci univerzit ve společnosti a jejich roli nositele
demokratických hodnot. Vyslovil přesvědčení, že formulace poslání univerzit musí probíhat ve stálém dialogu se
společností.
Ján Figel´ jako představitel Evropské komise pro otázky školství uvedl, že se Praha – nejen díky konventu EUA, ale
také v souvislosti s českým předsednictvím v EU – stala centrem debat o terciárním vzdělávání v Evropě. Připomněl
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velkou cestu, kterou univerzity urazily od zahájení Boloňského procesu před deseti lety, a podporu, kterou Evropská
komise univerzitám přináší.

Václav Hampl, Ján Figel´ a Jan Škrha

Nastupující prezident EUA Jean-Marc Rapp považuje letošní konvent za mimořádně důležitý nejen v souvislosti s
ministerským setkáním na téma Boloňský proces, ale také proto, že se koná necelý rok před spuštěním Evropského
prostoru vysokého školství a ve chvíli, kdy se diskutuje o podobě Evropského výzkumného prostoru pro příští desetiletí.
Jean-Marc Rapp navázal na slova Václava Hampla o tom, že univerzity musí hledat společné strategie také tváří v tvář
ekonomické krizi: „V krizi se leccos mění, ale duch spolupráce mezi univerzitami by měl zůstat.“
Odstupující prezident EUA Georg Winckler připomněl změny, kterých byl svědkem jako funkcionář organizace.
Především považuje za úspěch to, že univerzity začaly být brány za partnery Boloňského procesu. Zdůraznil, že je
potřeba nejen větších investic do univerzit, ale i investic „lepších“, a to ve smyslu zvyšování efektivity na poli výuky i
výzkumu, a to prostřednictvím překračování hranic nejen národnostních, ale i oborových.


